
Protokół nr XXVIIII200a
z XXVIII Sesji Rady Powiatu Łódzkiego Wschodniego, odbytej

w dniu 29 września 200a r.
w Gminnym OśrodkuKultury w Wiśniowej Górze

Sesja rozpoczęła się o godzinie 12:20 i trwała do godziny 16:30.
Skład Rady Powiatu - 19 radnych.
Obecnych - 17 radnych.
Lista obecności radnych stanowi załącznik nr 1 do protokołu.

Lista obecności gości stanowi załącznik nr 2 do protokołu.

Pkt 1. porządku obrad - Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum.

Przewodniczący Rady Powiatu Łódzkiego Wschodniego - Pan Ryszard
Surowiec serdecznie powitał Przewodniczącego Rady Gminy Andrespol,
Radnych Rady Gminy Andrespol, Panią Sekretarz Gminy Andrespol, Dyrektora
Gminnego Ośrodka Kultury, Radnych Rady Powiatu, Zarząd Powiatu, Pana
Starostę, Pana Wicestarostę, Panią Skarbnik, Pana Sekretarza, Przedstawicieli
Straży Pożarnej i Policji, Dyrektorów i Kierowników Jednostek
Organizacyjnych, Naczelników Wydziałów oraz wszystkich przybyłych

na Sesję Rady Powiatu Łódzkiego Wschodniego.

Przewodniczący Rady stwierdził niezbędne quorum do podejmowania
prawomocnych uchwał przez Radę Powiatu.

Pkt 2. porządku obrad - Przyjęcie porządku obrad XXVIII Sesji
Rady Powiatu Łódzkiego Wschodniego.

Pan Przewodniczący poinformował, iż Zarząd Powiatu zwrócił się z prośbą

o wprowadzenie do porządku obrad dodatkowych punktów, dotyczących

podjęcia uchwał w sprawie:

.:. zmiany Uchwały Nr 20SIXIX/2008 Rady Powiatu Łódzkiego Wschodniego z dnia
28 lutego 2008 r. w sprawie stanowienia o kierunkach działania Zarządu Powiatu
Łódzkiego Wschodniego w przedmiocie ubiegania się o środki finansowe
na dofinansowanie zadań realizowanych w ramach projektów finansowanych
ze środków Europejskiego Funduszu Społecznego - Programu Operacyjnego Kapitał

Ludzki oraz Europejskiego Funduszu Rozwoju Regionalnego - Regionalnego
Programu Operacyjnego Województwa Łódzkiego,

.:. przygotowania i realizacji indywidualnego projektu kluczowego Nr IPI/18/2007
"Infrastruktura Regionalnego Systemu Informacji Przestrzennej Województwa
Łódzkiego" w ramach Regionalnego Programu Operacyjnego Województwa
Łódzkiego, na lata 2007-2013, IV Oś Priorytetowa - Społeczeństwo Informacyjne,
Działanie IV.2 E - Usługi Publiczne,

.:. zmiany Uchwały Nr 264/XXV/2008 Rady Powiatu Łódzkiego Wschodniego z dnia
27 czerwca 2008 r. w sprawie przyjęcia pomocy finansowej od gminy Andrespol
na realizację zadania publicznego,
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.:. zmian budżetu Powiatu Łódzkiego Wschodniego na rok 200S,

.:. w sprawie wyrażenia zgody na podpisanie aneksu do porozumienia związanego

z realizacją inwestycji przez gminę Andrespol pn. "Budowa sygnalizacji świetlnej

w drodze powiatowej Nr 2912 E - ul. Tuszyńskiej Nr 33 (rejon Szkoły Podstawowej
i Gimnazjum w Wiśniowej Górze) w gminie Andrespol w Powiecie Łódzkim

Wschodnim".

W wyniku głosowania przy ilości głosów: "za" - 17, "przeciw" - 0,
"wstrzymuję się" - 0, nowe punkty zostały przyjęte do porządku obrad.

Pan Przewodniczący odczytał porządek obrad, do którego nie zgłoszono uwag
i został przyjęty jednogłośnie, przy ilości głosów: "za" - 17, "przeciw" - 0,
"wstrzymuję się" - O. Porządek obrad przedstawia się następująco:

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum.
2. Przyjęcie porządku obrad XXVIII Sesji Rady Powiatu Łódzkiego Wschodniego.
3. Przyjęcie protokołu z XXVII Sesji Rady Powiatu Łódzkiego Wschodniego.
4. Sprawozdanie z prac Zarządu w okresie międzysesyjnym.

5. Interpelacje i zapytania.
6. Przedstawienie informacji na temat współpracy samorządów: powiatowego i Gminy

Andrespol.
7. Przedstawienie informacji o przebiegu wykonania budżetu Powiatu Łódzkiego

Wschodniego za I półrocze 200S roku.
S. Przedstawienie informacji na temat sytuacji oraz podjętych działań w sprawie Domu

Pomocy Społecznej w Wiśniowej Górze.
9. Przyjęcie sprawozdania z pracy i kontroli Komisji Rewizyjnej za I półrocze

200S roku.
10. Przedstawienie informacji z realizacji programu "Jestem widoczny - jestem

bezpieczny".
11. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie uchwalenia Statutu Powiatu

Łódzkiego Wschodniego.
12. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia z Miastem

Zielona Góra w sprawie kształcenia uczniów klas wielozawodowych w zakresie
teoretycznych przedmiotów zawodowych w Ośrodku Dokształcenia i Doskonalenia
Zawodowego w Zespole Szkół i Placówek Kształcenia Zawodowego w Zielonej
Górze.

13. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia opinii na temat utworzenia posterunku Straży

Ochrony Kolei w Koluszkach.
14. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia pomocy rzeczowej od gminy Rzgów w 200S r.
15. Podjęcie uchwały w sprawie przekazania materiałów budowlanych pochodzących

z rozbiórki przy realizacji inwestycji "Przebudowa i modernizacja drogi Powiatowej
m 2921E (24156) w gminie Andrespol" Gminie Brójce.

16. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Gminy Gomunice
na usuwanie skutków trąby powietrznej.

17. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia pomocy rzeczowej od gminy Koluszki
w200S oku.

18. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr 2621XXV/200S Rady Powiatu
Łódzkiego Wschodniego z dnia 27 czerwca 200Sr. w sprawie przyjęcia pomocy
rzeczowej od gminy Koluszki na realizację zadania publicznego.

19. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr 205/XIX/200S Rady Powiatu
Łódzkiego Wschodniego z dnia 2S lutego 200S r. w sprawie stanowienia o kierunkach
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działania Zarządu Powiatu Łódzkiego Wschodniego w przedmiocie ubiegania się

o środki finansowe na dofinansowanie zadań realizowanych w ramach projektów
fmansowanych ze środków Europejskiego Funduszu Społecznego - Programu
Operacyjnego Kapitał Ludzki oraz Europejskiego Funduszu Rozwoju Regionalnego
Regionalnego Programu Operacyjnego Województwa Łódzkiego.

20. Podjęcie uchwały w sprawie przygotowania i realizacji indywidualnego projektu
kluczowego Nr IPII18/2007 "Infrastruktura Regionalnego Systemu Informacji
Przestrzennej Województwa Łódzkiego" w ramach Regionalnego Programu
Operacyjnego Województwa Łódzkiego, na lata 2007-2013, IV Oś Priorytetowa 
Społeczeństwo Informacyjne, Działanie IV.2 E - Usługi Publiczne.

21. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr 264IXXV12008 Rady Powiatu
Łódzkiego Wschodniego z dnia 27 czerwca 2008 r. w sprawie przyjęcia pomocy
finansowej od gminy Andrespol na realizację zadania publicznego.

22. Podjęcie uchwały w sprawie zmian budżetu Powiatu Łódzkiego Wschodniego
narok 2008.

23. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie Powiatu Łódzkiego Wschodniego
narok 2008.

24. Podjęcie uchwały w sprawie zmian budżetu Powiatu Łódzkiego Wschodniego na rok
2008.

25. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na podpisanie aneksu do porozumienia
związanego z realizacją inwestycji przez gminę Andrespol pn. "Budowa sygnalizacji
świetlnej w drodze powiatowej Nr 2912 E - ul. Tuszyńskiej Nr 33 (rejon Szkoły

Podstawowej i Gimnazjum w Wiśniowej Górze) w gminie Andrespol w Powiecie
Łódzkim Wschodnim".

26. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania.
27. Wolne wnioski i sprawy różne.

28. Zamknięcie obrad XXVIII Sesji Rady Powiatu Łódzkiego Wschodniego.

Pkt 3. porządku obrad - Przyjęcie protokolu z poprzedniej Sesji Rady
Powiatu Łódzkiego Wschodniego.

Pan Przewodniczący powiedział, iż protokół z XXVII Sesji był wyłożony

w Biurze Rady i zapytał, czy są uwagi do protokołu. Nie zgłoszono uwag.
W wyniku głosowania protokół został przyjęty jednogłośnie, przy ilości głosów:

"17 . " O . '" O"za - ,,,przecIw - ,,,wstrzymuJę SIę - .

Pkt 4. porządku obrad - Sprawozdanie z prac Zarządu w okresie
międzysesyjnym.

Pan Piotr Busiakiewicz - Starosta Łódzki Wschodni przekazał wczesmeJ
Radnym pisemne sprawozdanie z prac Zarządu w okresie międzysesyjnym,

które stanowi załącznik nr 3 do protokołu. W tym czasie Zarząd obradował

na 5 posiedzeniach. Oprócz tego:

.:. W dniu 23 września 2008 r. Zarząd podjął uchwały w sprawie:
-upoważnienia osób do podpisania umowy o dofrnansowanie Projektu

Systemowego: "Dobry wybór - lepsza przyszłość" w ramach Programu
Operacyjnego Kapitał Ludzki Poddziałanie 7.1.2 "Rozwój
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i upowszechnienie aktywnej integracji przez powiatowe centra pomocy
rodzinie" współfinansowanego z Europejskiego funduszu Społecznego.

Upoważniono Pana Marka Jarzębskiego - Wicestarostę i Panią Urszulę

Łużniak - Kierownika PCPR do podpisania umowy o dofinansowanie
w/w projektu.

•:. W dniu 25 września 200Sr. Zarząd podjął uchwały w sprawie:
-wyrażenia zgody na współorganizacjęOtwartych Powiatowych Zawodów
Mieszkańców Powiatu Łódzkiego Wschodniego w Koszykówce Kobiet
i Mężczyzn. Z budżetu Powiatu wyasygnowano środki finansowe
w wysokości nie przekraczającej 250 zł z przeznaczeniem na zakup
pucharu dla zwycięskiej drużyny oraz zakup artykułów spożywczych,

-przyjęcia Regulaminu Otwartych Powiatowych Zawodów Mieszkańców

Powiatu Łódzkiego Wschodniego w Koszykówce Kobiet i Mężczyzn,
-zmian w budżecie Powiatu Łódzkiego Wschodniego na rok 200S,
- zmian w planie finansowym w układzie klasyfikacji budżetowej

gospodarstwa pomocniczego Powiatu Łódzkiego Wschodniego,

Ponadto Zarząd podjął inicjatywy uchwałodawcze wprowadzone do porządku

obrad dzisiejszej Sesji. Zdecydowano również aby wystąpić o przyznanie
środków z rezerwy celowej budżetu Państwa w wysokości 60.000 zł

na realizację programów naprawczych DPS z przeznaczeniem dla Domu
Pomocy Społecznej w Lisowicach. Zarząd podjął decyzję w sprawie
nieodpłatnego przekazania w trwały zarząd Zespołowi Szkół

Ponadgimnazjalnych Nr 2 w Koluszkach nieruchomości położonej

w Koluszkach przy ul. Budowlanych S, zabudowanej budynkami szkolnymi.
Zarząd wyraził zgodę na podpisanie aneksów do arkuszy organizacji roku
szkolnego 200S/2009 następujących placówek:

- Specjalnego Ośrodka Szkolno Wychowawczego w Koluszkach
- Zespołu Szkół Ponadgimnazjalnych w Tuszynie
- Zespołu szkół Ponadgimnazjalnych Nr 2 w Koluszkach

Radni nie zgłosili pytań ani uwag.

Pkt 5. porządku obrad - Interpelacje i zapytania.

Radni zgłosili następujące interpelacje i zapytania:

.:. Pan Andrzej Opala - zwrócił się z interpelacją, ile i jakie wnioski
o dofinansowanie w ramach projektu Regionalnego Programu Operacyjnego
złożyło Starostwo Powiatowe w Łodzi, jakie wnioski przeszły oceną

formalną. Przypomniał wnioski składane do poprzednich budżetów i ponowił
je, mianowicie: budowa ścieżki rowerowej i chodnika w Gałkowie Małym

na odcinku od jednostki wojskowej do Justynowa; modernizacja nawierzchni
drogowej na odcinku Brzeziny - Gałków Duży - Gałków Mały - Justynów -
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do ul. Rokicińskiej w Andrespolu; dokończenie remontu drogi powiatowej
w Gałkowie Dużym; wykonanie remontu dróg powiatowych
w miejscowościach Długie, Wierzchy, oraz ul. 11 Listopada w Koluszkach;
wykonanie nawierzchni bitumicznej w miejscowości Borowo, Gałków

Parcela przez Gaj; wykonanie chodnika wzdłuż drogi powiatowej
w miejscowości Borowo; wykonanie chodnika w miejscowości GaIków
Duży od apteki do cmentarza. Ponadto Pan Opala wnioskował

o wyegzekwowanie od gminy Koluszki koszenie i odkrzaczanie poboczy
dróg powiatowych, podał przykład zarośniętych poboczy w Gałkowie

Małym i Dużym. Poprosił o uwzględnienie w projekcie budżetu na 2009 r.
budowę sali gimnastycznej przy ZSP Nr 1 w Koluszkach i wykonanie pełnej

termomodernizacji ZSP Nr 2 w Koluszkach i Ośrodka Szkolno
Wychowawczego.

•:. Pani Wiesława Walczak przedstawiła interpelację, w której zawarte
zostały wnioski mieszkańców Gminy Nowosolna o zabezpieczenie
w budżecie Powiatu na 2008 rok środków na wykonanie prac: budowa kładki

dla pieszych na zwężeniu drogi nr 1150 E przy moście w Starych
Skoszewach; wykonanie nakładki bitumicznej na drodze nr lISIE
w Wiączyniu Dolnym na odcinku 1 km; wykonanie nakładki bitumicznej na
drodze 1148 E Łódź - Kalonka, a także o uporządkowanie poboczy.

•:. Pan Jerzy Kabat zapytał, czy w związku ze zbliżającą się dziesiątą

rocznicą utworzenia samorządów powiatowych, rozważano jakąś koncepcję

podkreślenia rocznicy, można zsynchronizować to z tematem oceny
współpracy samorządów gminnych z samorządem powiatowym.
Przypomniał także o innej rocznicy - 40-lecia powołania pożarnictwa

zawodowego w gminie Koluszki.

Pkt 6. porządku obrad - Przedstawienie informacji na temat
współpracy samorzqdów: powiatowego i Gminy Andrespol.

Pan Marek Jarzębski - Wicestarosta Łódzki Wschodni powiedział,

że współpraca z Gminą Andrespol realizowana jest w następujący sposób:
realizowane są zadania z zakresu geodezji - Gmina Andrespol prowadzi
ewidencję gruntów i budynków, na co otrzymuje dotację od Powiatu
w wysokości 2.000 zł miesięcznie; Powiatowe Centrum Pomocy Rodzinie
współpracuje z instytucjami gminnymi w zakresie zapewnienia opieki
w wychowaniu dzieci w postaci prowadzenia spokrewnionych rodzin
zstępczych (obecnie jest to 7 dzieci pozbawionych opieki rodziców
biologicznych, jedno dziecko przebywa w Domu Dziecka w Bukowcu)
oraz współpracuje w przeciwdziałaniu przemocy w rodzinie, organizowane są

spotkania w punkcie interwencji kryzysowej, na terenie gminy istnieje także

prowadzony przez Powiat Łódzki Wschodni Dom Pomocy Społecznej dla osób
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przewlekle psychicznie chorych. Poza tym mieszkańcy gminy składająwnioski
o dofinansowanie w ramach środków Powiatowego Funduszu Rehabilitacji
Osób Niepełnosprawnych. Prowadzony jest również punkt porad
dla bezrobotnych mieszkańców. Pan Starosta podkreślił, iż bezrobocie na terenie
gminy maleje. Są ponadto inne okazje do współpracy, np. uruchomienie
w ubiegłym roku punktu konsultacyjnego prowadzonego w ramach Poradni
Psychologiczno-Pedagogicznej w Gimnazjum w Wiśniowej Górze. Było

to wynikiem prowadzenia kampanii "Zero tolerancji dla przemocy"
Ministerstwa Edukacji Narodowej, zobowiązano poradnie do zorganizowania
takich punktów. Działało to z powiedzeniem, ale program już się zakończył.

Współpraca ma również miejsce w zakresie obsługi dróg, gdzie wspólnie
zrealizowano inwestycję przebudowę ul. Brzezińskiej i ul. Tuszyńskiej oraz inne
inwestycje na drogach. Pan Jarzębski podziękował także za bardzo dobrą

współpracę z Dyrektorem Gminnego Ośrodka Kultury - Panią Teresą

Chmielecką.

Głos zabrał Wójt Gminy Andrespol - Pan Dariusz Kubus, który odniósł się

do współpracy w zakresie inwestycji na drogach i potrzeb mieszkańców w tym
zakresie. Powiedział, iż rozumie problemy finansowe, jeśli chodzi o remonty
dróg. Odniósł się do propozycji Zarządu Powiatu przekazania gminie zarządu

nad drogami powiatowymi. Gmina nie wyraziła chęci przejęcia dróg ze względu

na ich zły stan. Środki przekazywane przez Powiat na bieżące utrzymanie
nie byłyby wystarczające, aby poprawić ich stan. Są gminy, które od wielu lat
inwestują w drogi powiatowe i ich stan jest lepszy. Gmina Andrespol na miarę

możliwości finansowych, kosztem wydatków na drogi gminne, stara się

wydatkować środki na drogi powiatowe. Wspomniał tutaj realizowane
inwestycje oraz o planach związanych z budową chodników w drogach
powiatowych. Pan Wójt powiedział, iż mieszkańcy przedstawiają wymagania,
co do bieżącego utrzymania i przypomniał najbardziej pilne potrzeby.

Pan Andrzej Opala uzupełnił infonnacje przedstawionąprzez Pana Wicestarostę

odnośnie zadań inwestycyjnych na terenie Gminy Andrespol, powiedział tutaj
o zrealizowanych zadaniach i poniesionych nakładach.

Głos zabrał Radny Rady Gminy Andrespol - Pan Bulesowki, który powiedział,

że w jego Sołectwie Justynów drogi powiatowe są w stanie krytycznym,
przykład to ul. Główna w Justynowie i w Janówce, planuje się wykonanie tam
kanalizacji i zadał pytanie, jakiej pomocy udzieli Powiat w odtworzeniu
nawierzchni. Jeśli chodzi o współpracę, to nadmienił, iż gmina przekazała

na realizację inwestycji - remont ul. Tuszyńskiej kwotę 1.600.000 zł,

co zaspokoiłoby 90% potrzeb w drogach gminnych, jest to bardzo duży wysiłek

ze strony gminy. Nadmienił również o konieczności budowy chodnika wzdłuż

ul. Łódzkiej w Justynowie do kościoła. Jest to droga niebezpieczna, gdzie
istnieje zagrożenie dla osób pieszych poruszających się bez chodnika.
Najbardziej niebezpiecznym punktem jest mostek na tej drodze, i w przyszłości

droga w tym miej scu powinna zostać poszerzona.
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Przewodniczący Rady Gminy Andrespol - Pan Jan Woźniak powiedział,

że współpraca odbywa się na wielu płaszczyznach, drogi budzą największe

emocje. Wspomniał o pomyśle, który padł wcześniej, aby stworzyć wspólny
projekt na wszystkie drogi powiatowe, który można by zrealizować

przy wykorzystaniu środków z zewnątrz. Wyraził nadzieję, że uda się

zrealizować inwestycję na ul. Głównej i zapytał, co jest planowane przez Radę

w przyszłym roku i jakie środki będąprzeznaczone.

Do tematu współpracy odniósł się również Pan Jerzy Kabat - Radny Rady
Powiatu. Powiaty zostały stworzone do realizacji zadań, których samodzielnie
nie mogą udźwignąć samorządy gminne. Sytuacja jest specyficzna,
gdyż samorządy gminne zabiegają o przejęcie części zadań powiatowych,
dla ułatwienia obsługi mieszkańców. Ze względu na brak środków finansowych,
istnieje problem jest z realizacją zadań inwestycyjnych. W Powiecie jest ponad
200 km dróg i w każdej gminie są potrzeby modernizacji dróg. Niewiele
udałoby się zrobić bez udziału gmin.

Pan Starosta odniósł się do krytycznego stanu dróg. Wszystkich jest ponad
220 km, na terenie gminy Andrespol 18 km. Starano się przekazać zarząd

nad drogami wszystkim gminom, jednak Gminy Andrespol i Nowosolna nie
wyraziły na to zgody. Jest kłopot ze środkami na bieżące utrzymanie oraz
na inwestycje i faktem jest, że niektóre drogi są w złym stanie. Faktycznie
został złożony wniosek wspólnej inwestycji we wszystkich gmin dotyczący

modernizacji dróg powiatowych, jednak żadna inwestycja powiatowa
nie znalazła się w programie indykatywnym. Powiedział o tym, że ma szans
skorzystania w latach 2007 - 2013 z dofmansowania na drogi. Środki pozyskane
w czasie trwania poprzedniej kadencji Powiatu zostały wykorzystane
w kwocie 4 mln zł. Pan Starosta podkreślił, iż nastąpiło znaczne zwiększenie

dotacji Powiatu dla Gmin na bieżące utrzymanie dróg, z kwoty 6,5 tys. zł

za kilometr rocznie na 9 tys. zł.

Głos zabrał Komendant Powiatowy Państwowej Straży Pożarnej - Pan
Włodzimierz Zawisza, który odpowiedział na zapytanie dotyczące uroczystości

40-lecia Straży Pożarnej w Koluszkach. Powiedział, że 1 stycznia 2008 r.
minęło 40 lat od powołania zawodowego pożarnictwa w Koluszkach, niestety
uroczystości nie mogły się odbyć na początku roku. Wiosną Pan Starosta
zaproponował utworzenie Powiatowego Społecznego Komitetu Obchodów
40-lecia Zawodowego Pożarnictwa w Koluszkach, do którego zaproszono
kilkadziesiąt osób, zaproszenie przyjęło ponad 20 osób. Pierwsze spotkanie
odbyło się w czerwcu, kiedy to został ustalony termin uroczystości na dzień

8 listopada 2008 r., rozpocznie się ona o godzinie 11 :00 Mszą Świętą
odprawioną przez Księdza Biskupa Ireneusza PękaIskiego. Pan Komendant
przedstawił scenariusz przebiegu uroczystości, część odbędzie się na terenie
komendy, gdzie między innymi planowane jest przekazanie samochodu
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rozpoznawczo - ratowniczego. Później nastąpi przemarsz spod budynku PSP
ulicami miasta do kina Odeon i tam będzie uroczysta akademia. Przedstawiony
zostanie rys historyczny i będzie okazja do uhonorowania najbardziej
zasłużonych strażaków. Będą także podziękowania dla sponsorów, którzy
pomogli przy organizacji święta i zakupie samochodu. Na zakończenieplanuje
się występ artystyczny i poczęstunek. Pan Komendant podkreślił, iż największy

problem jest ze zbiórką pieniędzy, planowano przeznaczenie kwoty
ok. 30.000 zł, udało się zebrać niecałe 14.000 zł. Poinformował, iż zamierzano
wydać biografię - rys historyczny komendy, jeśli nie uda się wykonać tego
w formie książkowej, będzie to na płycie CD.

Na zakończenie tematu dotyczącego współpracy, Pan Starosta wręczył

przedstawicielom gminy drobne upominki promujące Powiat.

Pkt 7. porządku obrad - Przedstawienie. informacji o orzebieeu
wykonania budżetu Powiatu Łódzkiego Wschodniego za I półrocze

2008 roku.

Pani Skarbnik przypomniała, że budżet Powiatu Łódzkiego Wschodniego
na 2008 rok został uchwalony 28 grudnia 2007r. Uchwałą Nr 153/XVII/2007
Rady Powiatu Łódzkiego Wschodniego. Pierwotnie budżet Powiatu został

uchwalony na poziomie 31,026.842,00 zł po stronie dochodów i 32.137.939,00
po stronie wydatków. W trakcie realizacji budżet został zmieniony poprzez
podjęcie stosownych uchwał Rady Powiatu i Zarządu Powiatu. W okresie
od 1 stycznia do 30 czerwca 2008 r. nastąpiło zwiększenie planu dochodów
ogółem o kwotę 5.384.640.49 zł oraz zwiększenie planu wydatków o kwotę

6.952.743,49 zł. Dochody Powiatu zostały zrealizowane w 59,21%,
tj. w wysokości 21.558.917,45 zł. Wydatki na realizacje zadań własnych

i zleconych zostały wykonane w 47,73%, tj. w wysokości 18.659.193,81 zł.

Pani Skarbnik powiedziała, iż w I połowie 2008 roku nie było potrzeby
zaciągania kredytów. Okres I półrocza zakończył się nadwyżką dochodów.
Realizacja zadań Powiatu, które były przyjęte w harmonogramie do realizacji
w I półroczu przebiegała bez zakłóceń. Poszczególne sprawozdania wpływały

w terminie do Zarządu. Nie wystąpiły żadne zobowiązania wymagalne.
Zobowiązania bieżące, które wystąpiły, dotyczyły faktur bądź innych
dokumentów, które wpłynęły do Starostwa po 30 czerwca 2008 r. Pani Skarbnik
przypomniała także, iż był jeden przypadek zawiadomienia o naruszeniu
dyscypliny finansów publicznych przez PINB. Rzecznik Dyscypliny Finansów
publicznych nie wszczął jednak postępowania.

Przewodniczący Rady poprosił o przedstawienie opinii Komisji Budżetu

i Finansów, na temat przebiegu wykonania budżetu za 2008 rok.
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Przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów - Pani Agnieszka Biała

poinformowała, iż opinia Komisji jest jednogłośniepozytywna.

Radni Rady Powiatu nie zgłosili uwag, informacja została przyjęta.

Pkt 8. porządku obrad - Przedstawienie informacji na temat sytuacji
oraz podjętych działań w sprawie Domu Pomocy Społecznej

w Wiśniowej Górze.

Pan Marek Jarzębski - Wicestarosta Łódzki Wschodni przedstawił sytuację,

w jakiej znalazł się Dom Pomocy Społecznej w Wiśniowej Górze. Powiedział,

iż DPS znajduje się na 3,5 ha powierzchni, zatrudnia ok. 100 pracowników,
i przebywa tam 150 mieszkańców, co jest liczbą ponadnormatYWną. Pan
Wicestarosta powiedział o trudnościach, jakie napotkano przy realizacji
inwestycji pn. "Rozbudowa Domu Pomocy Społecznej w Wiśniowej Górze",
co jest niezbędnym do osiągnięcia przez DPS wymaganych standardów.
Powiedział o podjętych działaniach w celu pozyskania środków na kontynuację

rozpoczętej inwestycji. Gdy pojawiły się propozycje rozdysponowania środków

na okres 2007-2013 w związku z powstaniem Indykatywnego Planu
Inwestycyjnego, podjęto decyzję o wystąpieniu do Prezydenta Kropiwnickiego,
aby móc włączyć się w przygotowywany przez Miasto Łódź projekt dotyczący

całej infrastruktury Domów Pomocy Społecznej Łodzi. Otrzymano zgodę,

projekt został złożony, niestety w nie znalazł się w IPI, w związku z tym
konieczne były dalsze działania. Gdy w 2007 roku nie przyznano dla Powiatu
pieniędzy z rezerwy celowej państwa, postanowiono rozpocząć działania mające

na celu zainteresowanie tą sprawą różnych instytucji szczebla centralnego.
W połowie roku 2007 było wystąpienie do Ministra Polityki Społecznej

z powiadomieniem Ministra Finansów, Pełnomocnika Rządu ds. Osób
Niepełnosprawnych, Marszałka Województwa oraz senatorów i posłów z terenu
Ziemi Łódzkiej. W odpowiedzi z Ministerstwa przyszła informacja, że można

skorzystać ze współfinansowania z PFRON, jednak dotacje z PFRON
wykorzystYWane są przez jednostki samorządu, jako wkład własny

do większych projektów. Powołany został zespół ds. opracowania projektu
pn. "Rozbudowa DPS w Wiśniowej Górze", który przeanalizował możliwe

rozwiązania oraz opłacalność remontu budynkU A - analiza wykazała jego
nieopłacalność. Przeanalizowano także możliwość przeprojektowania
istniejącego planu, polegającego na rezygnacji z dużych, niepotrzebnych
powierzchni na rzecz zwiększenia liczby miejsc dla mieszkańców powyżej 150.
Pokoje jednoosobowe zostaną zastąpione dwuosobowymi, dwuosobowe
trzyosobowymi. Wystąpiono do autora projektu z prośba o wstępne oszacowanie
kosztów przeprojektowania. Otrzymano informację, iż byłby to koszt 460.000 zł

plus VAT. Dalszych kroków w kierunku przeprojektowania nie podjęto.

Wszelkie wystąpienia nie przyniosły skutku w postaci napływu pieniędzy,

wszystkie instytucje wykazują zrozumienie, jednak nie są w stanie udzielić

pomocy. Wystosowano również pismo do Premiera RP. W odpowiedzi poszło
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pismo do Wydziału Polityki Społecznej Łódzkiego Urzędu Wojewódzkiego
z informacją, w jaki sposób jest rozdysponowywana rezerwa ogólna państwa.

W marcu 2008 r. odbyło się spotkanie, gdzie przedstawiono informację,

że na dokończenie tej inwestycji jest potrzeba kwota ok. 12 mln zł. Całość

inwestycji po przeszacowaniu wynosi ok. 15 mln. Gdy projekt powstawał było

zapewnienie o finansowaniu zadania z budżetu państwa, w chwili obecnej
za finansowanie jest odpowiedzialny tyko Powiat. Pan Wicestarosta powiedział,

że nieruchomość została źle zaprojektowana, jest to zbyt duża inwestycja
konieczne jest jego uszczuplenie. Środki zabezpieczone na ten cel w budżecie

Powiatu nie były uruchamiane bez przypływu środków z zewnątrz. Ze względu

na to, że podpowiedzi z Kancelarii Premiera nie były satysfakcjonujące, zapadła

decyzja o ponownym wystąpieniu do Premiera i Prezydenta RP. Pan Prezydent
odpowiedział, że nie dysponuje takimi funduszami, może jednak wyposażyć

jeden z pokoi dla mieszkańców po zakończeniu inwestycji. Z Kancelarii
Premiera było wystąpienie do służb Wojewody z prośbą o przygotowanie
uchwały dla Rady Ministrów, w celu przyznania dotacji z rezerwy ogólnej
budżetu państwa. Potrzebna kwota została podzielona, czynione SA starania
o pozyskanie z rezerwy ogólnej kwoty 6 mln zł. Dawałoby to możliwość

dokończenia wybudowanego budynku i zbudowanie zaplecza
gastronomicznego. W działania zaangażowała się Pani Krystyna Ozga 
Wicewojewoda Łódzki, która zaproponowała, aby zainteresować tematem
pracowników ministerstwa i Urzędu Marszałkowskiego, Przedstawicieli
Funduszy Europejskich oraz aby zorganizować na terenie DPS spotkanie w tej
sprawie. Spośród różnych propozycji, jakie padły podczas tego spotkania,
najbardziej sensowna jest dotacja z rezerwy ogólnej.

Pan Piotr Busiakiewicz - Starosta Łódzki Wschodni dodał, iż odbyło się kilka
spotkań poświęconych tematyce DPS w Wiśniowej Górze. Wicemarszałek

Województwa Łódzkiego powiedziała, że w sytuacji, gdy dom musiałby zostać

zlikwidowany, dla mieszkańców ewentualnie znajdą się miejsca w szpitalu.

( Pan Wicestarosta uzupełnił informację w kwestii Funduszy Europejskich.
Nie ma na chwilę obecną ogłoszonych żadnych konkursów inwestycyjnych,
z których można skorzystać. Inwestuje się w szkolenia i podnoszenie
kwalifikacji pracowników. Powiedział, iż w przypadku nie spełnienia wymagań

inwestycyjnych z wykorzystaniem środków z zewnątrz, istnieje zagrożenie

zwrotu tych środków z odsetkami. Poza tym jednym z efektów, jaki jest
zakładany przy okazji takiej inwestycji, miałoby być usamodzielnienie
mieszkańca, co jest absolutnie niemożliwe do spełnienia.

Pan Jerzy Kabat powiedział, że faktycznie Zarząd Powiatu wykorzystał

wszystkie możliwości działania w tym kierunku. Zaproponował Radzie Powiatu
wypracowanie stanowiska w formie uchwały z uzasadnieniem i przedłożenia

go na posiedzeniu Rady Ministrów.
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Pan KosieIski - Radny Rady Gminy Andrespol zapytał, skąd pochodzą

mieszkańcy DPS.

Pan Wicestarosta powiedział, iż % mieszkańców jest z Łodzi, jednak Prezydent
Miasta i Marszałek Województwa nie wykazują zainteresowania tematem.
Z terenu Powiatu Łódzkiego Wschodniego pochodzi 17% mieszkańców.

Poza tym zakłada się, że wszyscy podopieczni są mieszkańcami Powiatu.

Pan Bulesowski - Radny Rady Gminy Andrespol powiedział, że są to ludzie
starsi i należy im się od państwa pomoc. Zaproponował, by sprawę nagłośnić

w mediach, po czym fundusze mogłyby się znaleźć, wiele spraw zostało w ten
sposób załatwionych.

Pani Skarbnik powiedziała, że wcześniej na prowadzenie DPS pozyskiwana była

dotacja z budżetu państwa. Od 1 stycznia 2004 r. zmieniona została ustawa
o pomocy społecznej i to zadanie w 100% stało się zadaniem własnym Powiatu,
otrzymywana jest tylko częściowo dotacja z budżetu państwa na pensjonariuszy
umieszczonych na "starych zasadach", na podstawie decyzji wydanych
przez Wojewodę. Pani Skarbnik podkreśliła, iż DPS w Wiśniowej Górze
jest domem dla osób psychicznie chorych i to nie są tylko osoby starsze,
są także ludzie młodzi z chorobami psychicznymi.

Pan Starosta powiedział, iż nie jest zwolennikiem metody nagłaśniania sprawy
zaproponowanej przez radnego Rady Gminy Andrespol. Rozpoczęte zostały

pewne działania i należy oczekiwać na ich rezultat.

Rada Powiatu przyjęła wniosek złożony przez Pana Jerzego Kabata.
Zdecydowano, iż w czasie trwania Sesji przygotowany zostanie projekt uchwały
w sprawie zajęcia stanowiska w sprawie sytuacji DPS.

Pkt 9. porządku obrad - Podjęcie uchwalv w sorawie przyjęcia

sprawozdania z pracy i kontroli Komisji Rewizyjnej za I półrocze

2008 roku.

Pan Konrad Kobus - Przewodniczący Komisji Rewizyjnej przedstawił

sprawozdanie z pracy i kontroli Komisji Rewizyjnej za I połowie 2008 r.,
zgodnie z załącznikiem do uchwały.

Pan Paweł Babski - Radny Rady Powiatu poprosił o przybliżenie tematu
związanego z kontrolą kart drogowych Starostwa Powiatowego w Łodzi,

jakie były uwagi.

Pan Konrad Kobus powiedział, że Komisja stwierdziła, że ciężko odczytać

z kart drogowych jaka była trasa i cel przejazdu, nie było również osoby
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odpowiedzialnej za wydawanie i rozliczanie kart oraz podpisu osoby
delegującej. Zaproponowano wprowadzenie nowego wzoru.

Sekretarz Powiatu - Pan Krzysztof Diug wyjaśnił, iż realizowane
jest zarządzenie z 2005 r. i karty są wypełniane zgodnie z tym zarządzeniem.

Komisja Rewizyjna przedstawiła inny wzór karty drogowej i temat będzie

ponownie poruszony na posiedzeniu Komisji Rewizyjnej.

Pan Przewodniczący poddał uchwałę pod głosowanie. Przy ilości głosów:

"za" - 14, "przeciw" - O, "wstrzymuję się" - O uchwała została podjęta

jednogłośnie.

Podjęta uchwała stanowi załącznik nr 4 do protokołu.

Pkt 10. porządku obrad - Przedstawienie informacji z realizacji
programu "Jestem widoczny - jestem bezpieczny".

Infonnację z realizacji programu "Jestem widoczny - jestem bezpieczny"
przedstawił Sekretarz Powiatu. Wcześniej infonnacja została przekazana
radnym na piśmie (stanowi ona załącznik nr 5 do protokołu). Pan Sekretarz
zwrócił uwagę na to, że analiza bezpieczeństwa w ruchu drogowym wykazała,

że w większości wypadków uczestniczą niechronieni uczestnicy ruchu 
rowerzyści i piesi. Podjęto działania w celu zwiększenia ich bezpieczeństwa.

Program "Jestem widoczny - jestem bezpieczny" ujęty został w Powiatowym
Programie Zapobiegania Przestępczości oraz Porządku Publicznego i Ochrony
Bezpieczeństwa Obywateli na lata 2007-2009 dla Powiatu Łódzkiego

Wschodniego. Program "Jestem widoczny - jestem bezpieczny" ma na celu
propagowanie noszenia materiałów odblaskowych. Starostwo Powiatowe
w Łodzi zobowiązało się do przygotowania spotów reklamowych i wydania
kodeksu młodego rowerzysty. Spoty informacyjne można oglądać w TVP 3
Łódź. Odbyły się dwa spotkania: konferencja prasowa, której celem było

nagłośnienie akcji i propagowanie noszenia odblasków oraz spotkanie
z przedstawicielami gmin, gdzie omawiano sposób realizacji zadań przez gminy,
do których należy zakup materiałów odblaskowych i rozdanie ich mieszkańcom.

Problem polega na tym, iż Gminy nie zakupiły materiałów w takiej ilości jak
zakładano,mianowicie dla 10 % mieszkańców.

Głos zabrała przedstawicielka policji. Podziękowała za zrozumienie problemu
i włączenie się Powiatu w projekt i dofinansowanie projektu.

Wójt Gminy Nowosolna - Pan Tomasz Bystroński zabrał głos, poprosił

o przedstawienie szerszej infonnacji na temat stopnia włączenia się gmin
w projekt.
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Pan Starosta wyjaśnił, że Komendant Policji przypomniał, że było założenie

sfmansowania przez gminy zakupu elementów odblaskowych na poziomie 10%
mieszkańców. Gmina Nowosolna wykonała plan ponad założony. Dobrze,
aby w pozostałych gminach zostały rozdane elementy w parafiach, tak jak miało

to miejsce w Gminie Koluszki. W przypadku Gm. Andrespol elementy
te przekazywane były na spotkaniach kół gospodyń wiejskich.

Przewodniczący Rady Gminy Nowosolna - Pan Marek Markiewicz, w związku

z tematem bezpieczeństwa na drogach, wsparł interpelację Radnej Wiesławy

Walczak mającej na celu poprawę jakości dróg i budowę chodników
dla pieszych. Faktem jest, że najbardziej są zagrożeni niechronieni uczestnicy
ruchu. Przypomniał, że w Gminie Nowosolna miał miejsce wypadek w rejonie
szkoły i zwrócił uwagę na to, aby spowodować zmniejszenie prędkości na tej
drodze.

Pkt 11. porządku obrad - Podjęcie uchwalv w sorawie zmiany
uchwalv w sprawie uchwalenia Statutu Powiatu Łódzkiego

Wschodniego.

Pan Sekretarz powiedział, że przedmiotowa uchwała jest konsekwencjądecyzji
Rady Powiatu o likwidacji Świetlicy Dworcowej w Koluszkach. Zmiana polega
na skreśleniu punktu 6 w § 62 w ust. 2, który to zapis ujmował Świetlicę
Dworcowąw Koluszkach wśród jednostek organizacyjnych Powiatu Łódzkiego

Wschodniego.

Przewodniczący Rady poprosił o przedstawienie opinii Komisji Statutowo 
Regulaminowej.

Przewodniczący Statutowo-Regulaminowej - Pan Włodzimierz Bereziński

powiedział, iż Komisja jednogłośniepozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.

Nie zgłoszono uwag.

Pan Przewodniczący poddał uchwałę pod głosowanie, w wyniku którego,
przy ilości głosów: "za" - 17, "przeciw" - 0, "wstrzymuję się" - °uchwała

została podjęta jednogłośnie.

Podjęta uchwała stanowi załącznik nr 6 do protokołu.

Pkt 12. porządku obrad - Podjęcie uchwalv w sprawie wyrażenia

zgody na zawarcie porozumienia z Miastem Zielona Góra w sprawie
kształcenia uczniów klas wielozawodowvch w zakresie teoretycznych
przedmiotów zawodowych w Ośrodku Dokształcenia i Doskonalenia

13



Zawodowego w Zespole Szkół i Placówek Kształcenia Zawodowego
w Zielonej Górze.

Projekt uchwały przedstawiła Pani Iwona Walter-Wisiałkowska - Naczelnik
Wydziału Polityki Społecznej, która powiedziała, że w ZSP Nr 1 w Koluszkach
jest zasadnicza Szkoła Zawodowa, w ramach której działają klasy
wielozawodowe, gdzie uczniowie z zakresu teoretycznych przedmiotów
zawodowych, pobierają naukę w różnego rodzaju centrach kształcenia

zawodowego. Tutaj sprawa dotyczy zawarcia porozumienia z Miastem Zielona
Góra, aby można było kształcić ucznia w zawodzie fotografa, z teoretycznych
przedmiotów zawodowych. Umożliwi to dokonanie zapłaty w stosownym
terminie.

Przewodniczący Rady poprosił o przedstawienie opmn Komisji Budżetu

i Finansów oraz Komisji Polityki Społecznej.

Przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów - Pani Agnieszka Biała

oraz Przewodniczący Komisji Polityki Społecznej - Pan Jarosław Suwalski
poinformowali, iż Komisje jednogłośnie pozytywnie zaopiniowały projekt
uchwały.

Pan Przewodniczący poddał uchwałę pod głosowanie, w wyniku którego,
przy ilości głosów: "za" - 16, "przeciw" - O, "wstrzymuję się" - O uchwała

została podjęta jednogłośnie.

Podjęta uchwała stanowi załącznik nr 7 do protokołu.

Pkt 13. porządku obrad - Podjęcie uchwalv w sprawie wyrażenia

opinii na temat utworzenia posterunku Straży Ochrony Kolei
w Koluszkach.

Projekt uchwały przedstawił Sekretarz Powiatu, który powiedział, że podczas
ostatniego posiedzenia Komisji Bezpieczeństwa i Porządku w Powiecie
Łódzkim Wschodnim omawiano realizację Powiatowego Programu
Zapobiegania Przestępczości oraz Porządku Publicznego i Ochrony
Bezpieczeństwa Obywateli na lata 2007-2009 dla Powiatu Łódzkiego

Wschodniego. Podmioty odpowiedzialne ustosunkowywały się do punktów
dotyczących obszaru ich działania. Omówiono sytuację braku pełnego

bezpieczeństwa na Dworcu PKP w Koluszkach, gdzie dochodzi do dewastacji
i kradzieży. Stworzenie posterunku Straży Ochrony Kolei niewątpliwie

zwiększyłby bezpieczeństwo na obszarze kolejowym. Członkowie Komisji
przyjęli wniosek o podjęcie takiej uchwały. Temat został omówiony
na posiedzeniu Zarządu, który podjął inicjatywę uchwałodawczą w sprawie
wyrażenia opinii na temat utworzenia posterunku Straży Ochrony Kolei
w Koluszkach.
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Pan Sekretarz powiedział ponadto o działaniach podejmowanych w kierunku
stworzenia posterunku SOK przez Komendanta Powiatowego Policji, niestety
bezskutecznych. Przewodniczący Rady poprosił o przedstawienie opinii Komisji
Bezpieczeństwa.

Przedstawicielka policji powiedziała, że inicjatywa ta została rozpoczętaw maju
przez Burmistrza Miasta Koluszki, jednak Kolej odpowiada, że nie ma środków

na ten cel. Utworzenie posterunku SOK jest konieczne ze względu na to,
że przez Koluszki przebiega ogromny węzeł komunikacyjny, ponadto istnieje
tam również nafto-baza. Ochrona tego mienia należy do Straży Ochrony Kolei.

Przewodniczący Rady poprosił o przedstawienie opmll Komisji
Bezpieczeństwa, Ochrony Środowiska i Gospodarki.

Przewodniczący Komisji Bezpieczeństwa, Ochrony Środowiska i Gospodarki
Pan Jerzy Kabat poinformowali, iż komisja jednogłośnie pozytywnie
zaopiniowała projekt uchwały.

Pan Przewodniczący poddał uchwałę pod głosowanie, w wyniku którego,
przy ilości głosów: "za" - 16, "przeciw" - 0, "wstrzymuję się" - °uchwała

została podjęta jednogłośnie.

Podjęta uchwała stanowi załącznik nr 8 do protokołu.

Pkt 14. porządku obrad - Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia

pomocy rzeczowej od gminy Rzgów w 2008 r.

Pani Skarbnik powiedziała, że projekt uchwały polega na przyjęciu nakładów

poniesionych przez gminę Rzgów na modernizację dróg powiatowych.
W załączniku do uchwały przedstawione zostały wszystkie zadania
inwestycyjne wraz z ich wartościami.

Przewodniczący Rady poprosił o przedstawienie opinii Komisji Budżetu

i Finansów oraz Komisji Bezpieczeństwa, Ochrony Środowiska i Gospodarki.

Przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów - Pani Agnieszka Biała oraz
Przewodniczący Komisji Bezpieczeństwa, Ochrony Środowiska i Gospodarki 
Pan Jerzy Kabat poinformowali, iż komisje jednogłośnie pozytywnie
zaopiniowały projekt uchwały.

Pan Przewodniczący poddał uchwałę pod głosowanie, w wyniku którego,
przy ilości głosów: "za" - 114, "przeciw" - 0, "wstrzymuję się" - °uchwała

została podjęta jednogłośnie.

Podjęta uchwała stanowi załącznik nr 9 do protokołu.
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Pkt 15. porządku obrad - Podjęcie uchwały w sprawie przekazania
materiałów budowlanych pochodzących z rozbiórki przy realizacji
inwestycji "Przebudowa i modernizacja drogi Powiatowej
nr 2921E (24156) w gminie Andrespol" Gminie Brójce.

Projekt uchwały przedstawił Pan Dariusz Łukowiak - Naczelnik Wydział

Rozwoju Gospodarczego, Rolnictwa i Ochrony Środowiska, który powiedział,

że Gmina Brójce wystąpiła z prośbą o przekazanie materiałów pochodzących

z rozbiórki przy realizacji inwestycji "Przebudowa i modernizacja drogi
Powiatowej nr 2921E (24156) w gminie Andrespol", z przeznaczeniem
na wykonanie chodnika w drodze powiatowej nr 2926 biegnącej przez wieś

Pałczew w gminie Brójce, które to zadanie zostanie wykonane przez Gminę

Brójce.

Przewodniczący Rady poprosił o przedstawienie opinii Komisji Budżetu

(- i Finansów oraz Komisji Bezpieczeństwa, Ochrony Środowiska i Gospodarki.

Przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów - Pani Agnieszka Biała

oraz Przewodniczący Komisji Bezpieczeństwa, Ochrony Środowiska i
Gospodarki - Pan Jerzy Kabat poinformowali, iż komisje jednogłośnie

pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały.

Nie zgłoszono pytań.

Pan Przewodniczący poddał uchwałę pod głosowanie, w wyniku którego,
przy ilości głosów: "za" - 17, "przeciw" - 0, "wstrzymuję się" - °uchwała

została podjęta jednogłośnie.

Podjęta uchwała stanowi załącznik nr 10 do protokołu.

Pkt 16. porządku obrad - Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia
pomocy finansowej dla Gminy Gomunice na usuwanie skutków
trąby powietrznej.

Projekt uchwały został przedstawiony przez Panią Skarbnik. Pani Ignatowska
powiedziała, że jest to inicjatywa Zarządu Powiatu, podjęta w związku

z pismem skierowanym przez Starostę Radomszczańskiego. Skutki trąby

powietrznej, jaka przeszła między innymi nad Powiatem Radomszczańskim,

nie zostały usunięte w całości do dzisiejszego dnia. Starosta Radomszczański

wyraził zdanie, iż najlepiej aby pomoc została przekazana bezpośrednio

do wybranej gminy. Zarząd Powiatu Łódzkiego wschodniego zwraca się

do Rady Powiatu z prośbą o przekazanie na pomoc dla poszkodowanej gminy
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Gomunice kwoty w wysokości 20.000 zł. Pomoc finansowa stanowi formę

dotacji celowej i zostanie zawarta stosowna umowa.

Przewodniczący Rady poprosił o przedstawienie opinii Komisji Budżetu

i Finansów oraz Komisji Bezpieczeństwa,Ochrony Środowiska i Gospodarki.

Przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów - Pani Agnieszka Biała oraz
Przewodniczący Komisji Bezpieczeństwa, Ochrony Środowiska i Gospodarki 
Pan Jerzy Kabat poinformowali, iż komisje jednogłośnie pozytywnie
zaopiniowały projekt uchwały.

Pan Przewodniczący poddał uchwałę pod głosowanie, w wyniku którego,
przy ilości głosów: "za" - 17, "przeciw" - O, "wstrzymuję się" - O uchwała

została podjęta jednogłośnie.

Podjęta uchwała stanowi załącznik nr 11 do protokołu.

Pkt 17. porządku obrad - Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia

pomocy rzeczowej od gminy Koluszki w 200S oku.

Pani Skarbnik powiedziała, iż uchwałąprzyjmuje się pomoc rzeczowąz budżetu

Gminy Koluszki w 2008 r. w wysokości 100.000,00 zł z przeznaczeniem
na realizację zadania inwestycyjnego pn.: "Przebudowa drogi powiatowej nr
2917E - na odcinku ok. 800 mb od skrzyżowania z drogą powiatową nr 2919E
w kierunku drogi wojewódzkiej Nr 175 w miejscowości Redzeń Stary". Zadanie
będzie współfinansowane z budżetu gminy Koluszki w wysokości 100.000,00 zł

oraz z budżetu Powiatu Łódzkiego wschodniego, również w wysokości

100.000,00 zł.

Przewodniczący Rady poprosił o przedstawienie opinii Komisji Budżetu

i Finansów oraz Komisji Bezpieczeństwa,Ochrony Środowiska i Gospodarki.

Przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów - Pani Agnieszka Biała

oraz Przewodniczący Komisji Bezpieczeństwa, Ochrony Środowiska i
Gospodarki - Pan Jerzy Kabat poinformowali, iż komisje jednogłośnie

pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały.

Pan Przewodniczący poddał uchwałę pod głosowanie, w wyniku którego,
przy ilości głosów: "za" - 17, "przeciw" - O, "wstrzymuję się" - O uchwała

została podjęta jednogłośnie.

Podjęta uchwała stanowi załączniknr 12 do protokołu.

Pkt lS. porządku obrad - Podjęcie uchwały w sprawie zmiany
Uchwały Nr 262/XXV/200S Rady Powiatu Łódzkiego Wschodniego
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z dnia 27 czerwca 2008r. w sprawie przvięcia pomocy rzeczowej
od gminy Koluszki na realizację zadania publicznego.

Projekt uchwały przedstawiła Pani Skarbnik. Uchwała zakładała wykonanie
zadania pn. "Opracowanie dokumentacji technicznej oraz budowa chodnika
przy drodze powiatowej Nr 2911E - ulicy Dzieci Polskich w Gałkowie Dużym

na odcinku od skrzyżowania z ulicą Główną do cmentarza. Z uwagi
na procedury przetargowe okazało się, że dokumentacja zostanie wykonana
do dnia 15 grudnia 2008 r, stąd niemożliwa będzie realizacja całości zadania
w roku bieżącym. Zmiany wprowadzone przez Radę Miejską w Koluszkach,
zakładają wykonanie w 2008 r. jedynie opracowania dokumentacji technicznej,
a budowę chodnika w 2009 roku. Gmina Koluszki wystąpiła z propozycją

zmiany uchwały poprzez zapisanie środków do poniesienia w 2008 r.
na wykonanie dokumentacji technicznej w wysokości 22.270 zł.

Przewodniczący Rady poprosił o przedstawienie opinii Komisji Budżetu

i Finansów oraz Komisji Bezpieczeństwa, Ochrony Środowiska i Gospodarki.

Przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów - Pani Agnieszka Biała

oraz Przewodniczący Komisji Bezpieczeństwa, Ochrony Środowiska i
Gospodarki - Pan Jerzy Kabat poinformowali, iż komisje jednogłośnie

pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały.

Pan Przewodniczący poddał uchwałę pod głosowanie, w wyniku którego,
przy ilości głosów: "za" - 17, "przeciw" - O, "wstrzymuję się" - O uchwała

została podjęta jednogłośnie.

Podjęta uchwała stanowi załącznik nr 13 do protokołu.

Pkt 19. porządku obrad - Podjęcie uchwały w sprawie zmiany
Uchwały Nr 20SIXIX/2008 Rady Powiatu Łódzkiego Wschodniego
z dnia 28 lutego 2008 r. w sprawie stanowienia o kierunkach
działania Zarządu Powiatu Łódzkiego Wschodniego w przedmiocie
ubiegania się o środki finansowe na dofinansowanie zadań

realizowanych w ramach projektów finansowanych ze środków

Europejskiego Funduszu Społecznego - Programu Operacyjnego
Kapitał Ludzki oraz Europejskiego Funduszu Rozwoju
Regionalnego Regionalnego Programu Operacyjnego
Województwa Łódzkiego.

Projekt uchwały przedstawił Pan Maciej Woropaj - Kierownik Ref. Ds. FSUE
i Promocji Powiatu. Poprosił o wprowadzenie dwóch zmian, które polegają

na doprecyzowaniu kompetencji Zarządu Powiatu w zakresie formowania
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wniosków o dofinansowanie. Pierwszy z zaplSOW mOWl, że Zarząd może

składać wnioski o dofinansowanie w roku budżetowym i w latach następnych,

drugi, że Zarząd, w zakresie projektów wymienionych w tytule, jest
upoważniony do składania wniosków na projekty wymagające zabezpieczenia
wkładu własnego po uprzednim zabezpieczeniu środków finansowych
w budżecie.

Przewodniczący Rady poprosił o przedstawienie opmll Komisji Budżetu

i Finansów.

Przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów - Pani Agnieszka Biała

poinformowała, iż komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt
uchwały.

Pan Przewodniczący poddał uchwałę pod głosowanie, w wyniku którego,
przy ilości głosów: "za" - 17, "przeciw" - O, "wstrzymuję się" - O uchwała

została podjęta jednogłośnie.

Podjęta uchwała stanowi załącznik nr 14 do protokołu.

Pkt 20. porządku obrad - Podjęcie uchwalv w sprawie przygotowania
i realizacji indywidualnego projektu kluczowego Nr IPII1812007
"Infrastruktura Regionalnego Systemu Informacji Przestrzennej
Województwa Łódzkiego" w ramach Regionalnego Programu
Operacyjnego Województwa Łódzkiego, na lata 2007-2013,
IV Oś Priorytetowa - Społeczeństwo Informacyjne, Działanie IV.2 E
- Usługi Publiczne.

Pan Bogusław Biliński - Naczelnik Wydziału Budownictwa, Geodezji
i Gospodarki Nieruchomościami powiedział, że w październiku 2007 r. Rada
Powiatu podjęła uchwałę w sprawie przygotowania projektu "Infrastruktura
Regionalnego Systemu Informacji Przestrzennej Województwa Łódzkiego".

Od tego czasu zaczęły się przygotowania. Taki projekt zgłosił Zarząd

Województwa Łódzkiego i ma on szanse na finansowanie z Europejskiego
Funduszu Rozwoju Regionalnego. Projekt został wpisany na listę indykatywną

projektów Województwa Łódzkiego, w związku z tym nie podlega ocenie
konkursowej. Powiat jest w trakcie realizacji projektu. Uczestniczy w nim
Województwo Łódzkie i 12 Powiatów, w tym Miasto Łódź i Miasto Piotrków
Trybunalski. Powiat Łódzki Wschodni jest partnerem. Zrobiono własne studium
wykonalności i zgłoszono do instytucji prowadzącej projekt. Należy teraz
podpisać umowę partnerską, co może zostać uczynione w już październiku.

W związku z tym Rada Powiatu musi wyrazić zgodę na podpisanie tej urnowy
oraz na wybór Lidera projektu, którym jest Zarząd Województwa Łódzkiego.

Określa się sposób przygotowania umów i zasady współpracy przy realizacji
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projektu. Jednym z wymaganych elementów jest podpisanie umowy z instytucją

zarządzającą i zabezpieczenie umowy poprzez złożenie weksla in blanco
i deklaracji wekslowej.

Przewodniczący Rady poprosił o przedstawienie opmn Komisji Budżetu

i Finansów.

Przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów - Pani Agnieszka Biała

poinformowała, iż komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt
uchwały.

Pan Przewodniczący poddał uchwałę pod głosowanie, w wyniku którego,
przy ilości głosów: "za" - 17, "przeciw" - O, "wstrzymuję się" - O uchwała

została podjęta jednogłośnie.

Podjęta uchwała stanowi załącznik nr 15 do protokołu.

Pkt 21. porządku obrad - Podjęcie uchwały w sorawie zmiany
Uchwały Nr 2641XXV12008 Rady Powiatu Łódzkiego Wschodniego
z dnia 27 czerwca 2008 r. w sprawie przyjęcia pomocy finansowej
od gminy Andrespol na realizack zadania publicznego.

Uchwała dotyczy przyjęcia pomocy rzeczowej od gminy Andrespol
na realizację zadania inwestycyjnego pn.: "Przebudowa drogi powiatowej
nr 2921E - ul. Głównej w Janówce w gminie Andrespol w Powiecie Łódzkim

Wschodnim". Odbył się kolejny przetarg i cena najkorzystniejszej oferty jest
wyższa niż środki przeznaczone na ten cel, a mianowicie 250.000,00 zł

(100.000,00 z budżetu Powiatu, 150.000,00 zł z budżetu Gminy Andrespol).
W celu zabezpieczenia brakujących środków i rozstrzygnięcia przetargu, Gmina
Andrespol podjęła decyzję o zwiększeniu swojego udziału o kwotę 75.836,00 zł,

czyli do kwoty. 225.836,00 zł.

Przewodniczący Rady poprosił o przedstawienie opmn Komisji Budżetu

i Finansów.

Przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów - Pani Agnieszka Biała

poinformowała, iż komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt
uchwały.

Pan Przewodniczący poddał uchwałę pod głosowanie, w wyniku którego,
przy ilości głosów: "za" - 17, "przeciw" - O, "wstrzymuję się" - O uchwała

została podjęta jednogłośnie.

Podjęta uchwała stanowi załącznik nr 16 do protokołu.
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Pkt 22. porządku obrad - Podjęcie uchwalv w sorawie zmian
budżetu Powiatu Łódzkiego Wschodniego na rok 2008.

Jak powiedziała Pani Skarbnik w projekcie uchwały przedstawione są

propozycje zwiększenia planu dochodów i wydatków budżetu Powiatu o kwotę

51.203,00 zł, na wnioski złożone przez Dyrektora I LO w Koluszkach,
Dyrektora ZSP w Tuszynie, Dyrektora DPS w Wiśniowej Górze, Dyrektora
PUP oraz Kierownika PCPR. Zmiany wynikają z większego niż planowano
wykonania planu dochodów przez te jednostki organizacyjne.

Przewodniczący Rady poprosił o przedstawienie opinii Komisji Budżetu

i Finansów.

Przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów - Pani Agnieszka Biała

poinformowała, iż komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt
uchwały.

Pan Przewodniczący poddał uchwałę pod głosowanie, w wyniku którego,
przy ilości głosów: "za" - 16, "przeciw" - O, "wstrzymuję się" - O uchwała

została podjęta jednogłośnie.

Podjęta uchwała stanowi załącznik nr 17 do protokołu.

Pkt 23. porządku obrad - Podjęcie uchwalv w sorawie zmian
w budżecie Powiatu Łódzkiego Wschodniego na rok 2008.

Pani Skarbnik wyjaśniła, iż dokonuje się zmian w planie wydatków własnych

o kwotę 281.000,00 zł, poprzez zwiększenie i zmniejszenie planu o tę kwotę.

Wiąże się to z przekazaniem zarządu nad drogami powiatowymi oraz likwidacją

stanowiska ds. dróg mieszczącego się w Wiśniowej górze. Środki frnansowe
stanowiące oszczędności, Zarząd Powiatu proponuje przeznaczyć na bieżące

funkcjonowanie Domu Pomocy Społecznej w Lisowicach. Ponadto Gmina
Tuszyn wystąpiła o przesunięcie środków w wysokości 57.000,00 zł w ramach
dotacji celowej z bieżącego utrzymania dróg na zadanie inwestycyjne pn.:
"Przebudowa drogi powiatowej Górki Duże - Jutroszew do granicy gminy na
odcinku o długości ok. 1,5 m - etap II". W uchwale zawarte są również zmiany
związane z przekazaniem pomocy finansowej dla Gminy Gomunice, zmiany
proponowane w ramach zadań inwestycyjnych i dotacji dla gmin oraz w
Powiatowym Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej
(przeznaczenie środków na dofinansowanie zakupu samochodu rozpoznawczo
ratowniczego dla Komendy PSP w Koluszkach).

Przewodniczący Rady poprosił o przedstawienie oprnll Komisji Budżetu

i Finansów.
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Przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów - Pani Agnieszka Biała

poinfonnowała, iż komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt
uchwały.

Pan Przewodniczący poddał uchwałę pod głosowanie, w wyniku którego,
przy ilości głosów: "za" - 17, "przeciw" - O, "wstrzymuję się" - O uchwała

została podjęta jednogłośnie.

Podjęta uchwała stanowi załącznik nr 18 do protokołu.

Pkt 24. porządku obrad - Podjęcie uchwalv w sorawie zmian
budżetu Powiatu Łódzkiego Wschodniego na rok 2008.

Jak powiedziała Pani Skarbnik zmiany polegają na zwiększeniu planu
dochodów majątkowych budżetu powiatu w układzie klasyfikacji budżetowej

ogółem o kwotę 75.836,00 zł oraz zwiększenia planu wydatków o tę kwotę.

( Wiąże się to z przyjęciem pomocy finansowej od gminy Andrespol 
zwiększenie planu dochodów o kwotę 75.000 zł na realizację zadania
dotyczącego ul. Głównej w Janówce oraz wydatkiem w wysokości 300 zł

w ramach oświaty, związanych z kształceniem ucznia.

Przewodniczący Rady poprosił o przedstawienie opinii Komisji Budżetu

i Finansów.

Przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów - Pani Agnieszka Biała

poinfonnowała, iż komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt
uchwały.

Pan Przewodniczący poddał uchwałę pod głosowanie, w wyniku którego,
przy ilości głosów: "za" - 17, "przeciw" - O, "wstrzymuję się" - O uchwała

została podjęta jednogłośnie.

Podjęta uchwała stanowi załącznik nr 19 do protokołu.

Pkt 25. porządku obrad - Podjęcie uchwalv w sprawie wyrażenia

zgody na podpisanie aneksu do Dorozumienia związanego

z realizacją inwestycji przez gminę Andrespol pn. "Budowa
sygnalizacji świetlnej w drodze powiatowej Nr 2912 E 
ul. Tuszyńskiej Nr 33 (rejon Szkolv Podstawowej i Gimnazjum
w Wiśniowej Górze) w gminie Andrespol w Powiecie Łódzkim

Wschodnim".

Pani Skarbnik przypomniała, iż Rada Powiatu wyraziła zgodę na realizację

zadania uchwałą z 2007 r., która upoważniała Zarząd Powiatu do podpisania
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porozumienia z gminą Andrespol. Porozumienie zostało zawarte na okres czasu
do 30 czerwca 2008 r.. Proponuje się przedłużyć termin, poprzez zawarcie
aneksu, ze względu na to. iż realizacja zadania odbyła się w miesiącu

wrześniu 2008 r.

Pan Przewodniczący poddał uchwałę pod głosowanie, w wyniku którego,
przy ilości głosów: "za" - 17, "przeciw" - O, "wstrzymuję się" - O uchwała

została podjęta jednogłośnie.

Podjęta uchwała stanowi załącznik nr 19 do protokołu.

Pkt 26. porządku obrad -Odpowiedzi na Interpelacje i zapytania.

Pan Starosta udzielił odpowiedzi na zapytanie Radnego Kabata. Opowiedział,

co Zarząd zamierza zrobić z rocznicą dziesięciolecia istnienia Powiatu. Szersze
uroczystości odbędą się przy okazji obchodów Święta Powiatu w miesiącu
kwietniu, ze względów fmansowych, natomiast zostanie to zaznaczone przy
okazji sesji listopadowej.
Odnośnie zapytania na temat organizacji uroczystości z okazji 40 lecia PSP
w Koluszkach informacji we wcześniejszym punkcie udzielił Komendant
Zawisza.

Pkt 28. porządku obrad - Wolne wnioski i sprawy różne.

Dyrektor Domu Pomocy Społecznej w Wiśniowej Górze - Pani Ewa
Wawrzonek zaprezentowała Radnym efekt pracy nad przygotowaniem uchwały

w sprawie zajęcia stanowiska dotyczącego trudnej sytuacji bytowej Domu
Pomocy Społecznej w Wiśniowej Górze przeznaczonego dla osób przewlekle
psychicznie chorych. Odczytana została treść uchwały wraz z jej uzasadnieniem.

Pan Przewodniczący poddał uchwałę pod głosowanie, w wyniku którego,
przy ilości głosów: "za" - 17, "przeciw" - O, "wstrzymuję się" - O uchwała

została podjęta jednogłośnie.

Podjęta uchwała stanowi załącznik nr 20 do protokołu.

Przewodniczący Rady Gminy Andrespol poprosił o przesłanie podjętego

stanowiska do Urzędu Gminy, gdyż Rada Gminy Andrespol chciałaby wesprzeć

te działania i również podjąć uchwałę w tej sprawie na Sesji w dniu 28 września

2008 r.

W ramach spraw różnych:

- Pan Włodzimierz Bereziński przedstawił uwagi na temat organizacji Sesji
odnośnie wprowadzania do porządku dodatkowych punktów a także

opóźnienia w rozpoczęciu obrad;

23



(

- Pan Zdzisław Woźny - przewodniczący Powiatowej Rady Sportu
poinformował o tym, iż odbył się powiatowy turniej koszykówki kobiet
i mężczyzn organizowany przez LZS Andrespolia oraz Starostwo
Powiatowe w Łodzi, które fundowało puchary i słodycze;

- Pani Agnieszka Biała zapytała jak wygląda sprawa zamontowania barierki
przy Ośrodku Kultury w Wiśniowej Górze;

- Radni Gminy Andrespol zapytali o to jak wygląda sytuacja
z ewentualnym pozyskaniem odszkodowania za zniszczone drogi od PKP
oraz jakie są dalsze plany co do realizacji inwestycji na ul. Głównej

w JanÓwce. Pan Starosta wyjaśnił jak przebiegały działaniaw tej sprawie
pozyskania środków. Przewodniczący Rady Powiatu powiedział również

iż został rozstrzygnięty przetarg, podjęto uchwałę w sprawie przyjęcia

pomocy finansowej od gminy Andrespol, termin realizacji jest ustalony
na 10 grudnia, będzie to II etap realizacji inwestycji.

Pan Starosta odniósł się do uwag na temat organizacji Sesji. Powiedział,

że zdecydowana większość czasu poświęcona była wspólnym tematom Powiatu
i Gminy Andrespol. Radni zajmują się szczegółowo tematami uchwał na
posiedzeniach komisji, aby omówienie i głosowanie przebiegało sprawniej
podczas Sesji.

Pkt 29. porządku obrad - Zamknięcie obrad XXVIII Sesji Rady
Powiatu Łódzkiego Wschodniego.

Pan Przewodniczący podziękował za uczestnictwo i zamknął obrady XXVIII
Sesji Rady Powiatu.

Protokołowała: D. Piekarek

PrzewodniczącyRady
Powiatu Łódzki o Wschodniego

Ryszard (rowiec
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